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Szám: 2/2018.  

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Pilisszentlászló Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének  

2018. május 29-én, 17.00 órakor  

a Szlovák Közösségi Házban tartott üléséről  

 

 

Jelen vannak: 
Franyó Rudolf  elnök 

Hornyák Józsefné elnökhelyettes 

Dombai Gáborné  képviselő 

 

 

 

Szentendrei Közös Önkormányzati Hivatal részéről: 
 Bartha Enikő  irodavezető 

 Tamás Attiláné számviteli vezető 

 

 

Helye: 2009 Pilisszentlászló, Szabadság tér 1. (Szlovák Közösségi Ház) 
 

 

Franyó Rudolf elnök: Köszönti a megjelent képviselőket és a hivatal dolgozóit. 17.10-kor 

megnyitja az ülést és megállapítja, hogy a Képviselő-testület határozatképes, 3 képviselő jelen van. 

Ismerteti a napirendi pontokat. Kéri, hogy szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

Pilisszentlászló Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal a 

napirendet elfogadta. 

 

Napirend: 

 

1. 

Előterjesztés a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 

2017. évi költségvetése végrehajtásáról 

Franyó Rudolf 

elnök 

 

2. 

Előterjesztés a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 

2018. évi költségvetése módosításáról 

Franyó Rudolf 

elnök 

 

3. 
Egyebek 

Franyó Rudolf 

elnök 
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Franyó Rudolf elnök: ismerteti a Pilisszentlászlói Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2017. évi 

költségvetési beszámolójának főszámait. 1.771.246 Ft a módosított Kiadási és bevételi előirányzat 

összege. 1.768.265 Ft a teljesített bevételek összege, melyből 1.263.968 Ft állami támogatás, 17 Ft 

kamat bevétel, 2 Ft egyéb bevétel (kerekítés), 504.278 Ft a 2016. évi maradvány. 1.710.483 Ft a 

teljesített kiadások összege, melyből 662.358 Ft készlet beszerzés, 616.079 Ft szolgáltatási kiadás, 

237.929 Ft ÁFA kiadás, 51.121 Ft egyéb dologi kiadás (bank költség), 142.996 Ft felhalmozási 

kiadás volt. 57.782 Ft a maradvány. A mérleg főösszege: 56.775 Ft. Pénzeszközök: 56.775 Ft. Saját 

tőke: 46.775 Ft. Kötelezettségek: 10.000 Ft. Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra bocsátja a 

határozati javaslatot.  

Pilisszentlászló Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal 

egyhangúan az alábbi határozatot hozza:  

 

 

Pilisszentlászlói Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 

5/2018. (V.29.) számú határozata: 

 
 

 

Pilisszentlászlói Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a Nemzetiségi 

Önkormányzat 2017. évi elemi költségvetésének végrehajtásáról szóló beszámolót 

1 771 e Ft egymillió-hétszázhetvenegyezer forint módosított Kiadási és bevételi 

előirányzat összeggel,  

 1 768 e Ft egymillió-hétszázhatvannyolcezer forint teljesített bevételek összeggel,  

 1 710 e Ft egymillió- hétszáztízezer forint teljesített kiadások összeggel, 

      58 e Ft ötvennyolcezer forint maradvány összeggel 

      57 e Ft ötvenhétezer forint mérlegfőösszeggel 

               

elfogadja. 

 

 

Felelős: nemzetiségi önkormányzat elnöke 

Határidő: azonnal 

 

 

Franyó Rudolf elnök: ismerteti a 2018. évi költségvetés módosításáról szóló előterjesztést. A 

Pilisszentlászlói Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 2018. évi költségvetésének módosított 

főösszege 1.299.452 Ft. Az állami költségvetésben meghatározott működési célú állami támogatás 

782.000 Ft, az állami költségvetésben meghatározott feleadatalapú állami támogatás 258.670 Ft, 

EMMI-től nyert támogatás nemzetiségi napra 200.000 Ft, a 2017. évi költségvetés maradványa 

57.782 Ft, kamat bevételek 1.000 Ft. Dologi kiadások 1.271.452 Ft, tartalék 28.000 Ft. Elmondja, 

hogy az összeállított anyagban indoklásként az is olvasható, hogy az előirányzott működési 

támogatás az ÁH-tól 258.670 Ft, és 200.000 Ft-ot nyertek pályázaton a nemzetiségi nap 

megszervezésére. Az előző évi költségvetési maradvány 57.782 Ft. Összesen 516.452 Ft. Ezután 

felolvassa az előterjesztésben található indoklást. „Az eredeti költségvetés összege 783.000 Ft. A 

módosított költségvetés 1.299.452 Ft, mely 516.452 Ft-tal emelkedett az eredeti összeghez képest. 
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A feladat alapú támogatás összege 2018-ban 258.670 Ft lett, mely összeggel a dologi kiadások 

kerültek megemelésre. 200.000 Ft támogatást sikerült pályázaton megnyerni az EMMI-től a 

nemzetiségi nap megszervezésére, mely szintén a dologi kiadások közé került. A 2017-ben 

keletkezett maradvány 57.782 Ft, melyből 28.000 Ft a tartalékba, a többi a dologi kiadások közé 

került.” Kérdés, hozzászólás nem lévén, szavazásra bocsátja a határozati javaslatot.  

Pilisszentlászló Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 3 igen szavazattal 

egyhangúan az alábbi határozatot hozza:  

 

Pilisszentlászlói Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat 

6/2018. (V.29.) számú határozata: 

 
 

Pilisszentlászlói Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a Nemzetiségi 

Önkormányzat 2018. évi elemi költségvetésének módosított főösszegét 1.299 452 Ft-ban határozza 

meg az alábbiak szerint: 

 

Működési bevétel:  1.241 670 Ft 

Előző évi maradvány:                 57 782 Ft 

Dologi kiadások:  1.271 452 Ft 

Tartalék                                       28.000 Ft 

 

 

Felelős: nemzetiségi önkormányzat elnöke 

Határidő: azonnal 

 

 

Franyó Rudolf elnök: kérdezi, Dombai Gábornét, hogy az egyebek napirendi pontban szeretne-e 

a nemzetiségi találkozóval kapcsolatban valamit mondani?    

 

Dombai Gáborné tag: elmondja, hogy leírta a gondolatait, amit most szeretne felolvasni.  

 

Tisztelt Elnök Úr! 

Tisztelt Elnökhelyettes Asszony! 

 

Erre az évre 200.000 Ft-ot pályáztunk nemzetiségi nap megrendezésére, melyet az Elnök Úr aláírt. 

A nemzetiségi nap megrendezésével kapcsolatban ez év március elején volt egy megbeszélésünk, 

melyen részt vett: Franyó Rudolf elnök, Hornyák Józsefné elnökhelyettes, Tóth Attila polgármester, 

Juhász Edit - Petkó Ildikó az önk. képviseletében és természetesen én. 

Megbeszéltük, hogy a nemzetiségi napot június 30-ára szervezzük meg. Több nemzetiséget hívunk 

meg pl.: német, szerb, görög és természetesen szlovákot. Elnök Úr ehhez beleegyezését adta és 

közölte velünk, hogy egy beszéddel (köszöntővel) Ő is készülni fog.  Továbbá 3 település meghívását 

vállalta, Sturovó, Pilisszentkereszt és Mogyorósbánya. 

A meghívók március hónapban ki lettek küldve, mivel a megadott határidőre kevesen jeleztek vissza 

ezért május elején telefonon kerestük meg mind a kb. 25 nemzetiségi csoportot Juhász Edit és én. A 

három település, amit az elnök úrnak kellett volna elintézni közölték, hogy ők nem kaptak meghívást.  

A márciusi megbeszélésen a rendezést, szervezést teljesen ránk bízta.  
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Tegnap este tájékoztatni szerettem volna az elnök urat, hogy a meghívott kb. 25 csoportból csak 15-

en vesznek részt és ez azt jelenti, hogy úgy kb. 200 fővel kell számolnunk. De ígéretet kaptunk, hogy 

még ezen a héten 1-2 település visszajelez a részvételi szándékukról ez kb. még 50 fő. 

Felvettem a kapcsolatot Pilisszentkereszttel – Demjén Mártival, aki közölte velem, hogy már több 

esetben  küldtek különböző rendezvényekre meghívót Pilisszentlászlónak, de soha nem mentünk el, 

ezek a meghívók személyesen az elnök úrnak lettek megküldve. Mivel nem tájékoztatott minket nem 

tudtunk elmenni például utoljára a Pilis tetőre kaptunk meghívót.  

Visszatérve a tegnap estére, melyen megbeszéltem volna az elnök úrral, hogy valamikor 

véglegesíteni kellene a programot, és kértem, hogy beszéljük meg kinek mi lesz a feladata. És itt jött 

a „Pofon”. Elnök úr magából kikelve üvöltözni kezdett velem, hogy a 200 fő túl sok és nem kell ide 

több nemzetiségi (márciusban még többről volt szó min ahányan most eljönnének). Meglepetten 

kérdeztem, hogy akkor most mi legyen, mondjuk le az egészet? Igen felelte egy taps kíséretével, 

hozzátette az volna a legjobb. Kérdeztem miért? Azt felelte, azért mert elvettem tőle a rendezés jogát. 

De kérdeztem, hogy mindjárt itt van június 30. és a megígért 3 településsel még nem vette fel a 

kapcsolatot 3 hónap alatt, akkor mi lett volna a többivel.  

Most megkérem a képviselőtársaimat, hogy szavazzunk a rendezvénnyel kapcsolatban. Meg lesz-e 

tartva?        Igen     vagy       Nem 

 

Franyó Rudolf elnök: megszakítja a felolvasást, hogy válaszolni tudjon az eddig elhangzottakra. 

Elmondja, hogy amikor a megbeszélés volt, akkor arról egyeztettek, hogy mely településeket hívják 

meg. Ő akkor jelezte, hogy hívják meg a Ozembuchékat is. Nem azt mondta, hogy ő fogja meghívni, 

hanem azt, hogy küldjenek nekik is meghívót. Ugyan így Pilisszentkeresztnek és 

Mogyorósbányának is. Hangsúlyozza, hogy szólt is nekik, de várták a meghívót is. Megjegyzi, hogy 

Dombai Gáborné szokott kiabálni, nem ő. Ő nem mondta azt, hogy ne legyen rendezvény. 

 

Dombai Gáborné tag: kérdezi, hogy akkor meg lesz tartva? 

 

Franyó Rudolf elnök: igen meg lesz tartva.  

 

Dombai Gáborné tag: folytatja a felolvasást:  

 

Én a magam részéről a rendezvény további szervezését most átadom Franyó Rudolf elnök úrnak.  

Továbbá itt szeretném megkérni az Elnök urat, hogy soha többet ne beszéljen velem ilyen alpári 

módon és ezt a hangnemet kikérem magamnak.  

Sokan jelezték felém, hogy az elnök úr velük is így beszél, az ő nevükben is Tisztelettel Megkérem az 

Elnök urat, hogy vegyen vissza ebből a hangnemből. Sajnos pont azokkal viselkedik így, akik 

segítenek neki és az ő feladatát végzi. Ezeknek az embereknek csak köszönet jár, de az elnök úr ezt 

a szót nem ismeri.  

Még egy kérésem van az Elnök úrhoz, ezt a levelet szíveskedjen közzétenni a cenzúramentes 

újságjába.  

 

Franyó Rudolf elnök: jelzi, hogy minden további nélkül.  

 

Dombai Gáborné tag: kéri, hogy a felolvasott anyag kerüljön be a jegyzőkönyvbe.  

 

Hornyák Józsefné elnökhelyettes: elmondja, hogy nem is tudott arról, hogy konfliktusok voltak. 

Ahol tud, segít. Sosem mondott nemet semmilyen felkérésre.  

 

Franyó Rudolf elnök: véleménye szerint Dombai Gáborné kierőszakolta magának a rendezési 

jogot. 
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Tóth Attila polgármester: kérdezi, hogy mit ért azalatt, hogy kierőszakolta? 

 

Franyó Rudolf elnök: azt, hogy ő dönti el, hogy kit kell meghívni, stb. Arról nem volt szó, hogy ő 

külön meg fogja hívni azt a három települést. Ő csak felhívta a figyelmet arra, hogy őket se felejtsék 

el meghívni.  

 

Tóth Attila polgármester: azt kérdezi, hogy mivel erőszakolta ki Dombai Gáborné a szervezés 

jogát? Nem arra kíváncsi, hogy ő kit hívott meg, és kit nem.  

 

Franyó Rudolf elnök: véleménye szerint kierőltette, hogy ő rendezze.  

 

Tóth Attila polgármester: szerinte nem így volt. A megbeszélésen mindannyian ott voltak, és 

döntöttek arról, hogy beadnak egy pályázatot. Sikerült is nyerniük 200.000 Ft-ot. A megbeszélések 

alatt egyszer sem érezte azt, hogy Dombai Gáborné bármit is kierőszakolt volna.   

 

Franyó Rudolf elnök: azt erőszakolta ki, hogy ő fogja megnevezni a meghívandó településeket. 

Ehhez akkor ő hozzá is járult. Most azonban már nem tudja, hogy kiket hívtak meg. Már nem is 

érdekli.  

 

Tóth Attila polgármester: úgy látja, nem az a probléma, hogy kik lettek meghívva, mert még most 

sem késő három darab meghívót elküldeni. Olyat állít azonban Elnök úr, amit ő személy szerint 

semmilyen formában nem tapasztalt. Mindent átbeszéltek, és Franyó Rudolf jóvá is hagyta.  

 

Franyó Rudolf elnök: emlékeztet arra, hogy ő annyit vállalat, hogy megfogalmaz és elmond egy 

üdvözlő beszédet. 

 

Tóth Attila polgármester: most az a probléma, hogy Dombai Gáborné megírta ezt a levelet. Azt, 

hogy van-e alapja, azt ő nem tudhatja. Arra hívja fel a figyelmet, hogy a falu érdekét kellene 

figyelembe venniük. Nem tudja, hogy pontosan hol tart a szervezés, de tudomása szerint Petkó 

Ildikóék foglalkoznak vele. Ha ezt a rendezvényt most lemondják, sokkal több gondot fognak 

okozni saját maguknak.  

 

Franyó Rudolf elnök: jelzi, hogy előző nap elég hangosan berontott hozzá Dombai Gáborné, és 

azt mondta neki, hogy mindent ő csinál, ő intéz, és lassan beleszakad a sok munkában. Innen 

kezdődött az egész. Ő csak annyit mondott, hogy ha elvállalta, akkor csinálja.  

 

Dombai Gáborné tag: hangsúlyozza, hogy elnök úr annyit mondott, hogy ő mindent elvett tőle, és 

neki nem hagyott feladatot.  

 

Franyó Rudolf elnök: örül annak, hogy Dombai Gáborné csinálja.  

 

Dombai Gáborné tag: elmondja, hogy azért ment Franyó Rudolfhoz, hogy tájékoztassa. Tegnap 

este volt egy megbeszélés, amin Hornyák Józsefné is jelen volt. Ezen szerette volna tájékoztatni 

Elnök urat arról, hogy mi lesz, hogy lesz.  

 

Franyó Rudolf elnök: jelzi, hogy elég hangosan jött be a terembe képviselő társa, és fél téglával 

verte a mellét, hogy ő csinál itt mindent. Ha ő nem lenne, akkor a szlovákság elpusztulna a faluban. 

Éppen ő tett Szlovák ellenes lépéseket azzal, hogy beindították az óvodát, és nem éltek a szlovák 
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jogukkal. Javasolja, hogy ezen már ne vitatkozzanak többet, és térjenek vissza oda, hogy 

megrendezik a nemzetiségi napot.  

 

Dombai Gáborné tag: kéri Polgármester urat, hogy igazolja, miszerint ő volt az, aki harcolt azért, 

hogy legyen az óvodában szlovák csoport.  

 

Franyó Rudolf elnök: lehetőség lett volna még egy szlovák óvónő alkalmazására, akkor ….. 

 

Tóth Attila polgármester: úgy véli, hogy két különböző dologról beszélnek. 2014-óta, mióta ő itt 

van, abba az irányba haladnak, hogy a szlovák csoport mindenképpen megmaradjon az óvodában. 

Ilyen értelemben Dombai Gáborné tehetett bármit, gyakorlatilag mégis működik a nemzetiségi 

óvoda. Úgy érzi, hogy mind a két fél vagdalkozik. Kettejüknek kellene ezeket a dolgokat tisztázniuk. 

Most azonban el kell dönteniük, hogy megrendezik-e a nemzetiségi napot, vagy nem.  

 

Franyó Rudolf elnök: ha egyszer megbeszélték, akkor lesz. 

 

Tóth Attila polgármester: sajnos ez most nem így tűnik. Azt is el kell dönteni, hogy egyáltalán 

meg tudja-e szervezni a nemzetiségi önkormányzat, vagy vegye át az egészet a nagy önkormányzat. 

Hangsúlyozza, hogy számára ez egy nagyon kellemetlen helyzet. Nem tudott arról, hogy Dombai 

Gáborné ilyen levelet fog írni, és arról sem, hogy Franyó Rudolfnak ilyen sérelmei vannak. 

Megjegyzi, hogy a falu kontójára nem kellene ezt csinálniuk. Döntsenek most arról, hogy 

megszervezik-e a nemzetiségi napot, vagy sem. Amennyiben nem, akkor a 200.000 Ft-ot is vissza 

kell utalniuk.  

 

Franyó Rudolf elnök: véleménye szerint ez dőre dolog lenne. Ne is feltételezzék róla, hogy ezt 

szeretné.  

 

Tóth Attila polgármester: nem is azt mondta, de tudomásul kell venni, ha nem rendezik meg, 

akkor az ezzel jár. Azt is el tudja fogadni, hogy nem csinálják meg, le is tudja kommunikálni a 

lakosok felé, de ez azzal fog járni, hogy a pályázati pénzt vissza kell adni.  

 

Franyó Rudolf elnök: csinálják, úgy ahogy megbeszélték.  

 

Tóth Attila polgármester: a kérdés már csak az, hogy ki fogja megszervezni? Kivel tud majd 

egyeztetni?  

 

Hornyák Józsefné elnökhelyettes: jelzi, hogy ő mindig megy és segít, ha szólnak neki. Dombai 

Gáborné bármikor kéri, hogy menjen neki segíteni, ő mindig ott van. Ő sem tudott erről a 

feszültségről. Akkor tud segíteni, ha szólnak neki. Magától nem tudja kitalálni, hogy mire lenne 

szükség. 

 

Dombai Gáborné tag: emlékezteti Hornyák Józsefnét, hogy az előző napi megbeszélésen 

háromszor szólt neki, hogy menjen oda hozzájuk, hogy át tudják beszélni a teendőket, de őt nem 

érdekelte, mert először mosogatott, utána pedig képeket nézegetett.  

 

Hornyák Józsefné elnökhelyettes: megjegyzi, hogy oda ment, és intézte a telefonokat, meg a többi 

dolgot. 

 

Dombai Gáborné tag: véleménye szerint, ha megbeszélés van, akkor nem mosogatni és képeket 

nézegetni kell.  
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Hornyák Józsefné elnökhelyettes: ez már azután történt, hogy megbeszélték, hogy hívja fel 

Kóspallagot, és még pár települést.  

 

Franyó Rudolf elnök: úgy véli, hogy ezek a nézeteltérések nem okozhatják azt, hogy ne kerüljön 

megrendezésre a nemzetiség nap.  

 

Tóth Attila polgármester: egyetért Franyó Rudolffal, azonban Dombai Gáborné aggályait is 

megérti. Meg kell hallgatniuk az ezzel kapcsolatos problémáikat. Hangsúlyozza, hogy nem akar 

igazságot tenni. Valamilyen döntésnek azonban születnie kell.  

 

Franyó Rudolf elnök: egyszer már meghozták a döntést, maradjon minden úgy.  

 

Tóth Attila polgármester: emlékeztet arra, hogy Dombai Gáborné lemondott a szervezésről. Ez a 

probléma. 

 

Dombai Gáborné tag: hangsúlyozza, hogy ő nem csinálja tovább. Három hónapot végig dolgozott, 

csak letolást kapott, és tegnap Elnök úr azt mondta neki, hogy elvette tőle a rendezés jogát. Most 

átadja a papírokat, hogy hol tartanak, és innentől csinálja más. Ő szívesen segít ezután is, akár a 

mosogatásban, vagy a takarításban.  

 

Tóth Attila polgármester: valakinek szerveznie kell a rendezvényt. Sok helyről kaphat segítséget 

hozzá.  

 

Hornyák Józsefné elnökhelyettes: hangsúlyozza, hogy bármikor szól neki Dombai Gáborné, hogy 

ide vagy oda telefonáljon, azt ő mindig megcsinálja. Azt viszont, hogy miről beszélnek Juhász 

Edittel és Petkó Ildikóval, azt ő sokszor nem is tudja. Keddenként, ha lehetősége van, bemegy a 

hivatalba, és megkérdezi Juhász Editet, hogy mi minden történt, amiről még nem tud.  

 

Franyó Rudolf elnök: jelzi, hogy a három hónap alatt történt részletekről semmit sem tudnak.  

 

Tóth Attila polgármester: értelmezése szerint kommunikációs probléma van. Egyik félről sem 

gondolná, hogy rosszat akarna bárkinek.  

 

Franyó Rudolf elnök: úgy gondolja, hogy minden részletkérdést nem szükséges mindannyiuknak 

megvitatni.  

 

Tóth Attila polgármester: ezzel egyetért, és jelzi, hogy akkor nem is kellene számon kérni ezt a 

másik féltől.  

 

Hornyák Józsefné elnökhelyettes: ha ő valamiről nem tud, akkor ne mondják neki, hogy miért 

nem csinálta meg?  

 

Tóth Attila polgármester: az tényleg nem helyes, ha valakin azt kérik számon, amiről nem is tud.  

 

Franyó Rudolf elnök: hangsúlyozza, hogy neki az a lényeg, hogy megtudja, kiket hívnak meg, 

mert ez alapján tudja megtartani az üdvözlő beszédét.  

 

Tóth Attila polgármester: kérdezi Dombai Gábornét, hogy mi kellene ahhoz, hogy átgondolja a 

lemondását.  
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Dombai Gáborné tag: nem tudja. Elmondja, hogy nemrég voltak Tergenyén. Ott is voltak 

problémák, amiket neki kellett megoldania. Franyó Rudolf szervezte az egészet, de neki kellett 

megoldania azt, hogy ne menjen el a gépkocsivezető, mert ott akarta hagyni a csoportot. Olyan 

alpári módon beszélt a sofőrrel, hogy az szégyen.  

 

Franyó Rudolf elnök: egyáltalán nem beszélt alpári módon.  

 

Dombai Gáborné tag: elmondja, hogy a sofőr főnöke azt mondta a gépkocsivezetőnek, hogy 

hagyja ott a csoportot, és jöjjön haza. Ő volt egyedül képes arra, hogy meggyőzze a sofőrt a 

maradásról.  

 

Franyó Rudolf elnök: az volt a probléma, hogy a sofőrnek nem volt külön szobája. Amikor 

megrendelte a buszt, akkor senki nem mondta neki, hogy a gépkocsivezetőnek külön szobát kell 

biztosítani. Amikor kipakoltak, akkor jelezte a sofőr, hogy ő nem alszik senkivel egy szobában. Erre 

mondta neki (nem alpári módon), hogy egy herceg fia ne menjen sofőrnek. Ezen sértődött meg. 

Véleménye szerint ez nem volt alpári beszéd.  

 

Tóth Attila polgármester: javasolja, hogy szervezze tovább a rendezvényt a nagy önkormányzat 

Dombai Gábornéval közösen. A Szlovák Önkormányzatot pedig személyesen ő fogja mindenről 

tájékoztatni. El fogja mondani, hogy hol tartanak, mire van szükség, milyen feladatai vannak Franyó 

Rudolfnak vagy Hornyák Józsefnénak. Kérdezi, hogy mit szólnak ehhez a megoldáshoz?  

 

Franyó Rudolf elnök: véleménye szerint maradjon minden úgy, ahogy eddig volt.  

 

Hornyák Józsefné elnökhelyettes: nem érti, hogy miért nem lehet ott, amikor megbeszélik a 

dolgokat? 

 

Tóth Attila polgármester: megjegyzi, hogy vannak olyan helyzetek, amikor ő sincs ott bizonyos 

megbeszéléseken, de minden esetben tájékoztatják az ott elhangzottakról. Az operatív munkavégzés 

miatt az is gyakran előfordul, hogy például az utcán beszélik meg a teendőket, mert ott találkoznak, 

és csak egy gyors egyeztetésre van szükség. Teljesen elfogadható, hogy nem minden döntés születik 

úgy, hogy leülnek egy asztalhoz, és ott tárgyalják meg. Azt nem látja rossz dolognak, hogy Dombai 

Gáborné ilyen dinamikusan kezeli a feladatokat. Azt meg lehet oldani, hogy olyan megbeszéléseket 

is tartsanak, ahová meghívják a nemzetiségi önkormányzat tagjait is. Azt szeretné felajánlani, hogy 

segít az egymás közötti kommunikációban, de csak akkor, ha Dombai Gáborné a szervezésben mellé 

áll. 

 

Dombai Gáborné tag: át kell gondolnia.  

 

Franyó Rudolf elnök: úgy véli, hogy a nagy önkormányzat nélkül nem is tudnák a nemzetiségi 

napot megrendezni.  

 

Tóth Attila polgármester: nem érzi, hogy gyenge lenne a nemzetiségi önkormányzat, nem érzi, 

hogy a faluban gyenge lenne a szlovákság. Azt látja, hogy kommunikációs probléma miatt gyengül.  

 

Dombai Gáborné tag: azt sérelmezi, hogy 4 év alatt nagyon sokszor beszólt neki Franyó Rudolf. 

Még a férje sem merne vele úgy beszélni. Kikéri magának. Nézzék meg, hogy 4 év alatt mit tett le 

az asztalra, de azt is, hogy ők 20 év alatt mit.  
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Tóth Attila polgármester: kéri, hogy válasszák szét az érzelmi dolgokat. Azt, hogy ki mit tett le 

20 év alatt, azt nagyon nehéz mérni. Úgy gondolja, ezután megpróbál másképp fogalmazni majd 

Franyó Rudolf, hogy ne legyenek kommunikációs gondok. Szüksége van Dombai Gáborné 

munkájára, természetesen a nemzetiségi önkormányzat többi képviselőjének munkájával együtt. 

Sokat segítenek a nagy önkormányzatnak is.  

 

Franyó Rudolf elnök: úgy véli félreértés történt, mert ő azt mondta, hogy a nagy önkormányzat 

mellett nem tudnának ténykedni, mert ahhoz gyengék.  

 

Tóth Attila polgármester: ez így van rendjén, mert a nagy önkormányzat 1200 embert próbál 

összetartani, a nemzetiségi önkormányzat pedig egy nemzetiséget. Nem lehet összehasonlítani a 

kettőt. A nagy önkormányzat mindig próbálta támogatni a szlovákságot, akár már óvodai szinten is. 

Az, hogy a családokon belül a szülők nem beszélnek a gyerekekkel szlovákul, az egy másik kérdés. 

Azon érdemes lenne elgondolkodni, hogy mit tudna tenni ennek a megváltoztatásáért a nemzetiségi 

önkormányzat. 

 

 

További hozzászólás nem lévén az elnök az ülést 17.55 órakor bezárja. 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

    Hornyák Józsefné         Franyó Rudolf   

jegyzőkönyv hitelesítő              elnök 


